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Revideret v. 2.0

Tilstede: Annie, Lea, Hans Jørgen, Sanne, Mariann, Kamilla, Helena, Maja

Referent: Lea

Nyt fra DAV
● Nye i bestyrelsen i DAV: Niels Hegstrup, Johnny Hansen
● Der bliver kigget på, hvordan de forskellige foreninger (og skolen) på Vilhelmsborg

kan arbejde bedre sammen i fremtiden
● Vi har fået tilsagn fra DAV om, at parkeringspladsen kan blive lavet om til folde

Daglig drift
● Vi går i gang med arbejdstidsregistrering per 1/7 jf. den nye lov
● Alex har sagt op efter længere tids sygdom
● Vi har ansat Olivia Søby Zachariassen som beriderelev-aspirant per 1. august
● Der mangler stadig plads til nogle skabe i Aarhus-stalden. Det er meningen, at der

skal være plads til alle, så vi beder om, at man begrænser sig, så alle kan være der,
og bruger containeren til ting, der ikke er plads til i stalden.

Økonomi
● Som udgangspunkt går regnskabet op, men vi har ikke overskud. Vi afventer

halvårsregnskabet for at have det fulde billede af, hvad vi har på kontoen
● Vi har store projekter på agendaen:

○ Folde hvor der i dag er parkeringsplads. Forslaget har været i høring og er
godkendt, og vi har tidligere modtaget tilbud på det. Dog har vi ikke alle
midlerne til at finansiere det, så der skal søges om fonde til at dække noget af
det.

○ Flytte vand om på den anden side af Nis Valmemar-hallen: Vi har meget trafik
på vejen op mod Nis Valdemar-hallen og udeboksene, og det er derfor ikke
længere hensigtsmæssigt, at der tankes vand på palletanke foran Nis
Valdemar-hallen - især ikke under de store stævner. Det giver meget trafik og
potentielt farlige situationer. Vi har derfor ønsket at få dette flyttet, og det er
Vilhelmsborg villige til. Vi har modtaget et tilbud på det, og det er relativt dyrt,
hvilket betyder, at vi også her er nødt til at søge om fonde til at finansiere
noget af det, da vi ikke har nok på kontoen til at finansiere det selv

Hestevelfærd
● Overvægt: Vi har mange overvægtige heste på stedet og det er et stort

hestevelfærdsmæssigt problem.



a. Vi har hængt en plakat op fra Horsedoc, hvor man kan modtage gratis
materiale om emnet. Vi vil anbefale at man kigger på det, hvis man har på
fornemmelsen, at ens hest er overvægtig - der er god viden at hente deri.

b. Hvis man har ønske om det, vil personalet gerne hjælpe med at regulere
foderplan - eventuelt i samarbejde med Pavo, som tilbyder rådgivning som en
del af vores aftale.

● Hans Jørgen har modtaget materiale fra Dansk Ride Instruktør Forening (DRIF), som
bliver offentliggjort efter det har været ude til feedback hos landets beridere. Det er et
udførligt materiale med mange punkter. Der er retningslinjer for blandt andet:

a. Brug af udstyr - herunder hjælpetøjler
b. Tilladte og ikke tilladte ridemetoder
c. Træning af ungheste

i. Når retningslinjerne er endeligt godkendte vil de naturligvis også være
retningsgivende for Aarhus Rideklub

Henvendelser fra medlemmer
● Der er en del der har ønsket, at klubben kan tilbyde at køre vand på folde - eventuelt

som tilkøbsordning
○ Vi kan desværre ikke tilbyde en fast ordning som det er nu, da vi ikke har fast

mandskab til det. Klubbens medlemmer må af forsikringsmæssige årsager
ikke bruge klubbens maskiner, men man er velkommen til at lave en ordning
indbyrdes, hvis man har mulighed for at køre i egen bil - eksempelvis med
inspiration i weekend-foldordningen, som også er en pensionærdrevet
ordning.

● Vi har modtaget ønske om at kunne tilkøbe ekstra bevågenhed ved udluk/indluk af
sin hest. For eksempel hvis man har en hest som er utryg og skal trækkes alene,
eller hvis der er behov for ekstra tid og ro til at trække ud og ind

○ Vi har ikke nok personale til at alle heste kan trækkes enkeltvis, da vi allerede
har mange heste på foldlisterne. Dog vil vi gerne tilbyde ydelsen mod at der
betales dobbelt pris for udluk/indluk i den pågældende periode, hvor hesten
kræver noget ekstra

● Vi har modtaget forslag fra Anne Krogh om klubmøde vedr. hestevelfærd
○ Det er en god ide, og det passer rigtig godt sammen med, at de nye

retningslinjer fra DRIF højst sandsynligt er på plads på den anden side af
sommerferien.

■ Vi arrangerer det pågældende klubmøde den 7/9 2024 9.00 - 12.00
● Vi har modtaget opfølgende spørgsmål fra Anne Krogh vedrørende emne fra

generalforsamlingen vedr. regnskabspost for salg af halmpiller
○ Som vi nævnte på generalforsamlingen, så kan vi godt synliggøre salg af

strøelse mere konkret i regnskabet, men vi kan ikke se, hvilken slags strøelse
der er solgt - om det er halmpiller, spåner eller easy strø, da det hele går ind
på den samme konto.

● Vi har modtaget spørgsmål fra Anne Krogh til øvrige tiltag ud over staldtelefon vedr.
udluk - konkret ønskes det, at der bliver hængt en liste op i stalden med fortegnelse
over, hvilke heste der er på udluk/indluk

○ Personalet vil gerne hænge liste op, men den bliver lavet om dagligt på
baggrund af særlige ønsker fra pensionærer, så den vil være vejledende



● Status på brandanlæg
○ Vi har modtaget et oplæg på brandanlæg fra Anette Pedersen - men det

ligger en del over budget - vi går dog videre i samarbejde med de øvrige
brugere af Vilhelmsborg, da det bør være et anliggende i fleres interesse end
kun Aarhus Rideklub. Måske kan der søges tilskud via fonde og kommune

● Klager fra Kasper Bækgaard (sendt under karantæneperiode, derfor ikke behandlet
før nu)

○ Bestyrelsen har modtaget en række klager over forskellige personer fra
Kasper Bækgaard - af hensyn til de enkeltpersoner, det drejer sig om, føres
detaljer om klagerne og deres karakter ikke til referat. Bestyrelsen har
behandlet klagerne i det omfang, det har været nødvendigt.

● Mistillid vedrørende Risogros-mailen
○ Kasper Bækgaard skriver ad flere omgange til bestyrelsen og udtrykker

mistillid vedrørende henvendelser på risogros-mailen og fortæller, at han
fremover vil sætte alle bestyrelsesmedlemmer på CC med deres private
e-mailadresse (dette er pt. praksis):

■ Vi som bestyrelse håber ikke, at det er en generel ting, at der er
mistillid til, hvorvidt hele bestyrelsen bliver involveret i de mails, der
bliver sendt til risogros-mailen. Alle henvendelser der er indkommet,
drøftes på næstkommende bestyrelsesmøde.

■ Hvis indholdet har særligt akut karakter, kan bestyrelsen vælge at
drøfte og besvare den før.

■ Vi frabeder os at få tilsendt bestyrelsesanliggender på vores private
mails af hensyn til, at bestyrelsesarbejdet er frivilligt arbejde og ikke
kan prioriteres fra dag til dag medmindre der er tale om særligt akutte
anliggender.

● Henvendelse modtaget 26/5 2024 fra Kasper Bækgaard (efter seneste
bestyrelsesmøde):

○ Bestyrelsen vedkender sig, at der er rykket for svar på denne mail 5 gange -
men da den er sendt efter seneste bestyrelsesmøde, har vi først behandlet
den ved dette møde:

○ Kasper spørger, hvilke rettigheder man som medlem har, hvis man er under
karantæne. Konkret spørges der til, om man kan få en klage behandlet, når
man er under karantæne.

■ Det skal fastslås, at bestyrelsen ikke håber, at det bliver nødvendigt
igen at udstede en karantæne i nærmere fremtid. Det er en utrolig
kedelig situation at være i, når man udsteder en sådan. Vi vil dog
gerne svare på spørgsmålet, såfremt andre skulle have interesse i
svaret: Når man er under karantæne, er man midlertidigt udelukket fra
klubben. Dermed har man ikke ret til at deltage i klubbens aktiviteter,
herunder heller ikke krav på at få klager og andre henvendelser
behandlet - ej heller at opholde sig på klubbens område.

● Henvendelse modtaget 26/5 2024 fra Kasper Bækgaard:
○ Ønske fra Kasper om, at bestyrelsesformanden afsættes
○ Kasper Bækgaard henviser til en mail, hvor bestyrelsens formand udtrykker

sin frustration over de mange (negative) henvendelser, bestyrelsen fortsat får
fra Kasper Bækgaard.



○ I en senere mail, dagen efter, skriver formanden til Kasper Bækgaard for at
præcisere, at denne mail var et udtryk for hendes egne holdninger og ikke
den samlede bestyrelse. Kasper Bækgaard mener, at dette er en kriminel
handling og henviser til, at den første mail i så fald var dokumentfalsk, da den
var underskrevet bestyrelsen og ikke med formandens navn.

○ Kasper ønsker på den baggrund, at formanden enten selv trækker sig, eller at
bestyrelsen afsætter formanden.

■ På baggrund af formandens store arbejde for klubben i stort og småt
og også i den konkret nævnte sag bakker bestyrelsen fuldt op om
formanden, og ønsker ikke at afsætte hende.

■ Kasper modtager et autosvar om, at bestyrelsen vil drøfte hans
henvendelse på næstkommende bestyrelsesmøde, og bestyrelsen har
ikke behandlet henvendelsen før dags dato, hvor den blev drøftet på
bestyrelsesmødet.

● Henvendelse modtaget 30/5 2024 fra Kasper Bækgaard:
○ Bestyrelsen modtager ny opfordring fra Kasper om at formanden trækker sig.

Bestyrelsen gives 1 dags varsel til at drøfte sagen med trussel om
politianmeldelse, hvis dette ikke sker.

■ Bestyrelsen havde ikke mulighed for at samles med så kort varsel, og
fristen blev derfor ikke imødekommet, og der blev ikke svaret på
henvendelsen. Se også begrundelse ovenfor.

● Henvendelse modtaget 3/6 2024 fra Kasper Bækgaard :
○ Kasper orienterer om, at han har anmeldt bestyrelsesformanden til politiet for

dokumentfalsk på grund af tidligere omtalte mail. Her orienteres bestyrelsen
også om, at Dansk Rideforbund og Aarhus Kommune vil blive orienteret.

■ Henvendelsen er modtaget, og der er ikke gjort yderligere fra
bestyrelsens side.

● Henvendelse modtaget 9/5 2024 fra Kasper Bækgaard:
● Forglemmelse i mængden af de mange mails vi i den forgangne periode har

modtaget fra Kasper Bækgaard - det beklager vi:
○ Kasper stiller spørgsmålstegn til personalets sammensætning og mener, at

klubben har for mange ansatte til “de samme opgaver”. Der ønskes en
redegørelse for de ansattes arbejdsopgaver:

■ Vi har følgende lønnede ansatte på stedet:
● Hans Jørgen Nørgaard: Chefberider (fuldtid)
● Maja Hansen: Staldansvarlig (fuldtid)
● Freya Lilhauge: Staldmedarbejder (fuldtid)
● Emilie Sahra Jørgensen: Beriderelev (fuldtid)
● Nadja Thomsen: Beriderelev (fuldtid)
● Sophie Bonde: Beriderelev (netop afsluttet fuldtid)
● Thomas Fammé: Servicemand (deltid)
● Astrid Hedeman: (Deltid i rideskolen)

○ Klubben har de seneste mange år haft mindst 2 personer ansat på fuld tid i
stalden ud over beridereleverne. Derudover har vi modtaget hjælp gennem
forskellige offentlige ordninger, hvor dele af arbejdskraften er dækket gennem
kortere praktikker og jobprøvningsforløb mm. Sidstnævnte er orkestreret
gennem Hans Jørgen Nørgaard. Aarhus Rideklub har ikke hverken flere eller



færre lønnede ansatte end vi har haft før - men opgaverne er blevet langt
flere.

○ Staldpersonalet tager sig af størstedelen af stalddriften og assisteres af
førnævnte arbejdskraft gennem ordninger med kommunen samt
beridereleverne. Ansvaret for stalden (fordring, udluk og indluk) ligger hos
Maja, hvilket også fremgår af hjemmesiden. Faste rutiner i dagtimerne løber
op i cirka 26-28 arbejdstimer om dagen. Hertil kommer forefaldende
opgaver som salg af strøelse, tømning af trillebører ved sandfolde og i
ridehaller, rengøring af toiletter, fejning, ordning af mødding, administration i
form af henvendelser fra pensionærer mm.

■ Klubben har pt. 88 opstaldede heste inkl. rideskoleheste, som fodres
med hø og fuldfoder morgen og aften samt med fuldfoder til middag.
Fodring i dagtimerne tager sammenlagt cirka 1,5 time

■ Heraf er 59 heste, der skal lukkes ud og ind fra fold (inklusiv
rideskolens heste - personalets heste ikke medregnet). En
udluk/indluk tager i gennemsnit 10 minutter hver vej. Foldordningen
består dermed i cirka 20 timers arbejde om dagen

■ Derudover skal der muges hos rideskoleheste og fuld- og
luksuspas-heste. Klubben har pt. 11 heste på fuldpasning - heraf 6 på
luksuspasning (også mugning i weekender). I alt skal 31 bokse muges
i hverdagene. Mugning anslås til at bestå i cirka 5-6 timer om dagen
(ca. 10 min. per boks)

○ Beriderelever
■ Beridereleverne er i lære, hvilket betyder, at en del af deres arbejdstid

skal gå med at tage imod rideundervisning hos Hans Jørgen Nørgaard
og eventuelt Hans Ley med henblik på at de kan komme gennem
deres uddannelse.

■ Derudover har de aftenvagter, lukker heste til og fra fold og muger
bokse, da denne opgave ikke kan varetages af 2 staldansatte alene.

■ Beridereleverne har herudover heste i ridning og underviser
privatryttere og i rideskolen.

■ Beridereleverne har desuden staldvagter i weekenderne efter
turnusordning.

○ Servicemand
■ Klubbens servicemand er uddannet bygningskontruktør og arbejder

deltid for klubben. Han foretager reparationer på klubbens faciliteter
og har stået for langt størsteparten af byggeriet af udebokse samt
bygning af Lenes nye kontor. Derudover har han forestået lægning af
fliser på høpladserne samt maling af vinduer ved rytterstuen. Der er
store ambitioner om at udvide klubbens faciliteter endnu mere. Dette
er svært at få gennemført alene med gratis arbejdskraft. Vi ser det
derfor som en rigtig god investering at have Thomas med på holdet.

○ Ansat i rideskolen
■ Som følge af at vi har fået langt flere arbejdsopgaver (især med

udlukning af rideskolehestene som er en tidskrævende post) har vi
Astrid Hedeman til at tage vagter i rideskolen nogle dage. Astrid har
været vikar i rideskolen gennem en årrække, og er en dygtig og vellidt
underviser. Hendes assistance er vigtig for, at hverdagen kan hænge



sammen for beridereleverne, hvor staldarbejde er blevet en større del
af hverdagen.

○ Chefberider
■ Hans Jørgen påtog sig i 2017 rollen som daglig leder uden beregning,

da klubben var ved at gå konkurs. Han er ansat som chefberider og
har aldrig ønsket en permanent stilling som daglig leder, men valgte at
gøre det midlertidigt for at redde klubben. Det har aldrig været
hensigten, at denne rolle skulle være permanent.

■ Vi er taknemmelige for den indsats Hans Jørgen har lagt for at få
klubben oven vande igen, og med de pæne regnskaber vi har haft
over de seneste år besluttede vi derfor i slutningen af 2023 at den
daglige ledelse af stalden skulle overgå til Maja.

● Hans Jørgen Nørgaard er chef for beridereleverne og forestår
den daglige undervisning af disse. Han er 1 ud af i alt 20
godkendte læremestre på landsplan til berideruddannelsen
(den sidste del af berideruddannelsen - altså dem, der kommer
ud og bliver beridere efter deres eksamen).

● Han har det overordnede ansvar for driften og bruger meget tid
på at skaffe og administrere arbejdskraft til forefaldende
opgaver i klubben. Herunder rengøring af faciliteter, rensning
af afløb, mm

● Han står desuden for afholdelse af MUS-samtaler sammen
med bestyrelsens formand.

● Han står også for personalemøder og deltager i
samarbejdsmøder med Kustos Rideakademi og
Driftaktieselskabet Vilhelmsborg

● Derudover forestår han indkøb og anskaffelse af materialer til
diverse reparationer og renoveringer (ofte gratis)

● Hans Jørgen sørger desuden gang på gang for at lukke
hullerne ved klubbens stævner - hvor han formår at skaffe
hjælpere udefra. Folk uden tilhørsforhold til klubben, som
kommer og hjælper med at tjene penge, som kommer
medlemmerne til gode og som er stærkt medvirkende til, at vi,
trods nogle af landets bedste faciliteter (men også relativt dyre
i leje), kan opretholde en meget konkurrencedygtig pris
sammenholdt med andre klubber i området.

● Henvendelse fra 9/5 2024 fra Kasper Bækgaard (fortsat):
○ Kasper Bækgaard fremsætter ønske om, at chefberider Hans Jørgen

Nørgaard udskiftes med en berider, der “har ambitioner og visioner for Aarhus
Rideklub - også i forhold til det økonomiske aspekt”

■ Dette ønske tages ikke til efterretning af følgende årsager:
● Bestyrelsen ønsker at værne om den misundelsesværdige

model, vi er heldige at have i Aarhus Rideklub.
● En ny berider, som er godkendt til at have beriderelever

hænger ikke på træerne
● Vi er en populær klub med ventelister på både rideskole og

opstaldning. Det tilskriver vi den model, vi er heldige at have i



klubben. Vi har et sikkert grundlag at stå på med et fast
personale - lav udskiftning i undervisere og et højt fagligt
rideniveau.

● Vores nye revisor harendvidere udtalt, at det er netop den
model, der gør, at klubben klarer sig så godt, som den gør
økonomisk.

Dato for næste møde
- 28/7 kl. 16.00


